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ponuku na vrtuľníky Viper za 340 miliónov
USD. Podľa Fica ich nepotrebujeme
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SLOVENSKO/USA: Ministerstvo obrany SR poslalo vláde USA žiadosť na spracovanie
konkrétnej cenovej ponuky na bojové vrtuľníky Viper a ich vybavenie, výcvik a logistické
zabezpečenie. Minister obrany Martin Sklenár o tom informoval po rokovaní vlády.

Za ochotu vojensky pomáhať Ukrajine USA navrhli vtedajšiemu kabinetu Eduarda Hegera, že nám so
zľavou dodajú 12 bojových vrtuľníkov Bell AH-1Z Viper s príslušenstvom. K nim má poputovať na
Slovensko aj vyše 500 sofistikovaných rakiet AGM-114 Hellfire II. Sklenár potvrdil, že hodnota tohto
balíka má presahovať miliardu dolárov, pričom SR má zaplatiť 340 miliónov.

„Na základe našej žiadosti americká vláda spracuje konkrétnu cenovú ponuku aj s termínmi dodania.
Cenová ponuka bude spracovaná na konkrétnu špecifikáciu bojových vrtuľníkov, vybavenia, rakiet,
výcviku personálu a logistického zabezpečenia na nejakú úvodnú dobu,“ upresnil Sklenár.

Minister predpokladá, že požiadavku bude USA spracúvať niekoľko mesiacov. Ide podľa neho o
trochu nezvyčajný proces, keďže vrtuľníky sú už vyrobené a treba ich len upraviť do modernejšieho
stavu.

Výslednú ponuku môže SR schváliť alebo nie. „Ak by ju niekto odmietol, príde jednak o výborný
obchod, ale bude sa musieť aj začať odznova celý proces a ďalej sa oddiali možnosť dodávok,“
poznamenal.

Politická opozícia nákup amerických vrtuľníkov kritizuje. Upozornila, že s výdavkom 340 miliónov
dolárov na nákup viperov podľa jej predstaviteľov náš rozpočet nerátal a v súčasnej neutešenej
ekonomickej situácii to nie je zanedbateľná suma.

Je možné, že úradnícka vláda sumu zaplatí na úkor obmedzenia sociálnych položiek rozpočtu,
prípadne iných výdavkov. Otázne tiež je, koľko bude stáť technická exploatácia vrtuľníkov Viper, je
však už vopred isté, že nás vyjde oveľa drahšie ako pri migoch.

Podľa šéfa Smeru-SSD Roberta Fica sa Spojené štáty len zbavujú starej techniky. „Všetci vieme, že
tie vrtuľníky sú nezmysel, že ich nepotrebujeme, že ich nám Američania natlačili,” vyhlásil líder
opozície.
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